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В.Е. Мешков, Е.В. Мешкова, В.С. Чураков  

 

Рассматриваются современные проблемы искусственного интеллекта и проводится классификация 

основных вызовов в этой области исследований с точки зрения философского осмысления.  Выделяются 

перспективные направления развития искусственного интеллекта как с точки зрения философско-

методологического, так и с технико-технологического подходов. Делается вывод, что техносфера 

интеллектуализируется, становится «разумной» благодаря все более широкому применению 

интеллектуальных систем.  
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Modern state and main challenges of the artificial intellect 

 

The article examines the current problems of artificial intelligence and a classification of the main challenges 

in this field of research in terms of philosophical understanding. It is highlighted the promising areas of artificial 

intelligence from the point of view of the philosophical and methodological and technological approaches. It is 

concluded that the technosphere of intellectualization becomes "reasonable" by increasingly wide application of 

intelligent systems. 
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